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Změny ve vedení ING  
Investment Management CR 
Od 1. září dochází ve vrcholovém vedení společ-
nosti ING Investment Management (ING IM)  
k následujícím změnám. Ze svého postu odchází 
dosavadní generální ředitel a šéf investičního 
oddělení  Henk de Bruijne, který bude pracovat 
pro společnost ING/Kookmin Bank asset ma-
nagement joint venture v Jižní Koreji.   

Novým generálním ředitelem a 
předsedou představenstva české 
kanceláře ING IM se stává Mgr. 
Jozef Sinčák, MBA, dosavadní 
člen představenstva a vedoucí 
oddělení Operations. V ING pracu-

je od roku 2001 a má rozsáhlé zkušenosti ve 
finančním odvětví. Předtím působil v ČSOB a 
krátce v Deloitte & Touche.  
Do čela investičního oddělení společnosti byl 
jmenován Jaroslav Krabec, PhD., CFA. J. Krabec 
působí v ING od roku 2001 jako manažer akcio-
vých investic a dosáhl skvělých výsledků mimo 
jiné jako manažer portfolia ING Českého akcio-
vého fondu. Před svým příchodem do ING půso-
bil ve společnostech IKS KB, Komerční banka a 
HEX Capital. Od 1. září budou J. Sinčák a  
J. Krabec společně s dosavadním místopředse-
dou představenstva Janem D. Kabelkou, který je 
zároveň obchodním ředitelem společnosti, tvořit 
nové představenstvo české kanceláře ING IM. 
Nový člen Výboru  
ředitelů KB 
Od 1. září bude Pavel Racocha  
výkonným ředitelem pro interní 
audit a kontrolu Komerční banky.  
Vystudoval VŠE v Praze a Co-
lumbia University v New Yorku. Od roku 1999 
do roku 2005 byl členem bankovní rady ČNB a 
zastával pozici vrchního ředitele. V letech 1996 
až 1997 pracoval pro Mezinárodní banku pro 
obnovu a rozvoj ve Washingtonu DC. 
Raiffeisenbank  
s posilami  

Raiffeisenbank posílili v čer-
venci tři noví zaměstnanci. 
Novou zástupkyní ředitele 
Divize bankovnictví pro sou-
kromé osoby se stala Martina 
Dobešová. V bance bude zod-
povědná především za koordi-
naci produktového vývoje a 

projektové vedení vybraných 
hypotečních projektů.  
Vedoucím karetního týmu Raif-
feisenbank se stal Petr Forman, 

který přichází z 
České spořitelny. 
Za rozvoj debet-
ních karet bude nově odpovědná 
Miriam Vaňová, která přichází ze 
slovenské Tatra banky, rovněž 
součásti skupiny Raiffeisen.  

LIDÉ KOMENTÁŘE 
Překvapivě svižný růst ekonomiky  

 Další dny zřejmě nepřinesou nic nové-
ho a koruna zůstane přikována ke své sou-
časné úrovni vůči euru, zatímco k dolaru 
zřejmě mírně zpevní. Z dlouhodobého pohledu 
by však koruně měly napomoci příznivé funda-
menty k většímu zpevnění k euru. Tyto 
„fundamenty“, zjednodušeně řečeno makroeko-
nomický vývoj české ekonomiky, jsou 
nebývale příznivé. Vlastně lze tvrdit, že 
ekonomika se v roce 2004 a 2005 vyví-
jela a vyvíjí lépe, než se původně čeka-
lo. A tento příznivý vývoj by měl přetr-
vat i v roce 2006. 

Zatímco pro rok 2005 očekává-
me v průměru růst HDP o +4,3 %, 
v roce 2006 by měl HDP růst zhruba o 
+4,2 %. HDP bude v obou letech tažen 
zejména příznivým vývojem zahraničního ob-
chodu, méně investicemi a spo-třebou domác-
ností. Navzdory v poslední době často zmiňova-
ným obavám, že se snižuje investiční aktivita, 
předpokládáme, že tyto obavy jsou přehnané a 
investiční vlna bude pokračovat a také zásadně 
přispěje k růstu ekonomiky. 

Nejpřekvapivější oblastí ekonomiky je 
v poslední době zahraniční obchod. Obchodní 
bilance za rok 2005 zřejmě skončí s přebyt-
kem 40 mld. Kč a v roce 2006 dokonce 60 mld. 
Kč. Zatímco loni bylo zlepšování obchodní 
bilance dáno hlavně tím, že export rostl rychleji 
než import, nyní export poroste, zatímco import 
bude stagnovat, dokonce až klesat. Dovoz do 
ČR se ochlazuje hlavně proto, že se dosavadní 
zahraniční subdodavatelé přesouvají do domácí 
ekonomiky.  

Inflace se pohybovala na dně na jaře, 
nyní již lehce poroste. Zatímco pro celý rok 
2005 odhadujeme průměrnou spotřebitelskou 
inflaci na 1,9 %, v roce 2006 to podle nás v 

průměru bude již 2,2 %. Tento nárůst cenové 
hladiny však nebude důsledkem rostoucí ekono-
miky, a tedy jejího přehřívání. Naopak růst 
ekonomiky stále zůstane pod svým potenciá-
lem. Půjde hlavně o vliv regulovaných cen a 
cen energií (jako ropa nebo plyn). Proto není 
nutné, aby ČNB na rostoucí inflaci okamžitě 

reagovala zvyšováním úrokových sazeb 
– vyšší sazby jsou při tomto typu růstu 
cenové hladiny neúčinné až kontrapro-
duktivní. 

Rychlý růst ekonomiky se projevuje 
v poklesu míry nezaměstnanosti. Na 
konci tohoto roku čekáme míru neza-
městnanosti 9,6 % (podle „nové metodi-
ky“ 8,8 %) a na konci roku 2006 již jen 
9,3 % (8,4 % podle „nové metodiky“). 

Růst ekonomiky generuje a bude generovat 
nová místa hlavně v průmyslu a ve stavebnictví. 
Kromě toho se neustále bude snižovat počet 
uchazečů o jedno volné pracovní místo, takže 
bude stále snazší najít práci. 

ČNB bude zvyšovat od roku 2006 
úrokové sazby spíše preventivně v obavách 
z poptávkových tlaků v roce 2007. Nicméně 
vzhledem k tomu, že poptávková inflace zůsta-
ne v uvedeném období minimální, také utaho-
vání měnové politiky bude pomalé. Navíc ČNB 
se bude bránit rychlejšímu utahování měnové 
politiky i kvůli obavám z odstartování posilová-
ní koruny. Navzdory velmi pomalému růstu 
krátkodobých úrokových sazeb dlouhodobé 
úrokové sazby porostou již od druhého pololetí 
2005, a to jednak v důsledku vlivu zahraničních 
finančních trhů, jednak v důsledku spekulací 
trhu, že zpřísňování měnové politiky ČNB bude 
rychlejší, než jaké v realitě skutečně bude. 

M a r k é t a  Š i c h t a ř o v á                    
h l a v n í  e k o n o m  N e x t  F i n a n c e   

EKONOMIKA 
Tůma: Pro stanovení termínu  
přijetí eura bude klíčový podzim 
Pro stanovení termínu zavedení eura v České republice bude podle guvernéra České 
národní banky Zdeňka Tůmy klíčový podzim letošního roku. Pokud by měla Česká 
republika zavést euro již v roce 2009, bylo by podle něj potřeba v příštím roce zahájit 
přípravu konkrétních kroků. Tůma to řekl v rozhovoru pro zpravodajský kanál ČT24. 

Zavedení jednotné evropské měny trvá podle guvernéra až tři roky. "Je platná oficiální strategie vlády a 
České národní banky, která říká, že by to mělo být v letech 2009, 2010," dodal Tůma. Na podzim prove-
de ministerstvo financí spolu s ČNB analýzu přijetí eura. Tůma již dříve uvedl, že pokud chce Česká 
republika přijmout euro v letech 2009 až 2010, bude se muset na jednotnou měnu začít intenzivněji při-
pravovat. Česká ekonomika podle Tůmy zatím stále není dostatečně pružná a konkurenceschopná, jak by 
si společná unijní měna žádala. Některé plánované reformní kroky zatím podle něj vlády neučinily. 

Dluhy domácností se v červnu opět zvýšily  
Zadlužování domácností v červnu zrychlilo. Češi si půjčili dalších 10,2 mld. Kč a jejich celkové 

dluhy se vyšplhaly již na 354,9 mld. Kč. Za poslední rok se domácnosti zadlužily o 87 mld. Kč. Červno-
vý růst dluhů byl nejvyšší od Vánoc loňského roku.  
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KB zvýšila v pololetí zisk na 4,18 mld. Kč 
Komerční banka (KB) hospodařila v prvním pololetí s čistým ziskem 
4,18 mld. Kč, což je meziročně o 7,2 % více. Celkové tržby banky ke 
konci června činily 11,5 mld. Kč. Meziročně tak vzrostly o necelá 3 %. 
Nárůst čistých úrokových výnosů, meziročně o 14 % na 6,7 mld. Kč, 
způsobily především rostoucí objemy úvěrů, rostoucí objemy vkladů na 
běžných účtech a vyšší úrokové příjmy z aktivit investičního bankovnic-
tví. (Podrobnější výsledky hospodaření bank najdete v příloze.)  

ČSOB zvýšila v pololetí zisk o 78 % 
Největší česká banka ČSOB hospodařila v prvním pololetí roku s čistým ziskem 6,2 mld. Kč, 

což je meziročně o 78 % více.  Celkový hospodářský výsledek ČSOB ovlivnil výsledek arbitráže v pří-
padu Slovenské inkasné, díky němuž banka získala 2,3 mld. Kč.  

ČS zvýšila v pololetí zisk o 7,7 % na 4,8 mld. Kč  
Česká spořitelna (ČS) hospodařila v prvním pololetí s čistým ziskem 4,8 mld. Kč, což je o 7,7 % 

více než ve stejném období loňského roku. Bilanční suma vzrostla meziročně o 9,1 % na 630,9 mld. Kč. 

KB prodává podíl v KP společnosti SOGECAP 
Komerční banka oznámila uzavření smlouvy se společností SOGECAP o prodeji 51% podílu na 

základním kapitálu Komerční pojišťovny (KP), která je v současné době 100% dceřinou společností KB. 
Cílem této transakce je využít zavedený obchodní model skupiny Société Générale, spočívající v rozdě-
lení činností spojených s vývojem produktů a jejich prodejem. Současně s tím získá KP přístup k osvěd-
čenému know-how společnosti SOGECAP v oblasti pojišťovnictví. Součástí transakce mezi SOGECAP 
a KB je dohoda, že KB zůstane nadále hlavním distributorem produktů KP na českém trhu. KP bude 
působit jako hlavní poskytovatel pojistných produktů pro klienty KB. KB a KP uzavřou distribuční 
smlouvu, která bude zahrnovat obvyklý model odměňování KB jako hlavního distributora KP produktů. 

Vlastní kapitál KP byl oceněn na 928 mil. Kč. Účetní hodnota vlastního kapitálu je 774 mil. Kč, 
výše ocenění odpovídá tedy 1,2násobku vlastního kapitálu. Cena transakce za 51% podíl byla sjednána 
ve výši 473 mil. Kč a je splatná v hotovosti při dokončení transakce. Dokončení transakce musí předchá-
zet schválení příslušných úřadů.  

Živnobanka prodala dvakrát více hypoték než loni 
Živnostenská banka poskytla letos v prvním pololetí hypoteční 

úvěry celkem za 1,254 mld. Kč, což je meziročně o 126 % více. Na bydle-
ní banka v první polovině roku poskytla 573 hypoték za 1,004 mld. Kč, 
objem hypotečních úvěrů pro malé podniky a živnostníky dosáhl 250 mil. 
Kč. U nových úvěrů klienti nejčastěji volili pětiletou variantu fixace 
(zhruba ve 40 % případů) a jednoletou fixaci (ve 35 % případů). Poklesla 
obliba tříleté fixace, ojedinělý byl mezi klienty zájem o desetiletou fixaci. 
Stále větší dostupnost hypotečních úvěrů vede k tomu, že postupně klesá také průměrný věk žadatelů a 
jejich čistý měsíční příjem.  Poklesla i průměrná výše úvěru, která činila v prvním pololetí 1,8 mil. Kč.  

Doplnění Expres půjčky a volba data splátky 
GE Money Bank od 20. července rozšířila služby spojené s Expres půjčkou. Klientům, kteří již 

Expres splácejí, se nově nabízí možnost doplnit svůj úvěr do původní výše – mohou si půjčit částku, 

(Pokračování na stránce 3) 

BANKY 
TECHNOLOGIE 
Překročí hranici jedné 
miliardy 
Gartner uveřejnil 
odhadovaný vývoj 
prodeje mobilních 
telefonů. V roce 
2009 by mělo dojít 
k překročení ma-
gické hran ice 
jedné miliardy počtu prodaných přístrojů v prů-
běhu jednoho roku. Studie předkládá detailní 
předpovědi prodeje v 62 zemích. Na zprávě se 
podílelo přes 20 analytiků pro oblast mobilní a 
bezdrátové komunikace z 12 zemí. “Poptávka 
předčila veškerá optimistická očekávání,“ řekl 
Ben Wood, viceprezident pro výzkum mobilních 
zařízení. „Zdá se, že se mobilní telefony stanou 
nejběžnějším spotřebním zbožím na planetě.“ 
Gartner odhaduje, že do konce roku 2009 bude 
používáno 2,6 miliardy mobilních telefonů. V 
roce 2005 se prodá 779 milionů mobilních tele-
fonů, což oproti roku 2004 představuje 16% 
nárůst. V roce 2006 bude prodáno přes 100 mili-
onů mobilních telefonů třetí generace. 
Viry u mobilních  
zařízení nejsou hrozbou 
Podmínky pro zavirování více než 30 % mobil-
ních zařízení nebudou do roku 2007 pro viry a 
červy příznivé. Vyplývá to z nového výzkumu 
Gartner. Proto není nutné se okamžitě zaměřovat 
na zabezpečení mobilních zařízení, říká Gartner. 
Gartner očekává, že do konce roku 2006 nabíd-
nou mobilní operátoři softwarové zabezpečení. 
Na rozdíl od počítačů by totiž zabezpečení mělo 
být nainstalováno na síti. Proto by firmy měly 
vyhledávat takového poskytovatele připojení, 
který toto  softwarové zabezpečení sítě nabízí, 
řekl Jay Heiser, viceprezident pro výzkum Gart-
ner. Další informace na www.gartner.com  . 
Ensemble umožňuje  
rychlejší úvěr 
Společnost InterSystems Corporation oznámila, 
že úvěrová společnost FORUM Credit Union 
(USA) vykázala při použití nového úvěrového 
systému, postaveného na univerzální integrační 
platformě Ensemble společnosti InterSystems, 
výrazný skok v objemu nepřímých spotřebitel-
ských úvěrů na automobily. Platforma Ensemble 
poskytuje vysoký výkon, který umožňuje aplika-
ci TAPS® rychle vyřizovat úvěry. Navíc umožňu-
je automatizovat obchodní pravidla používaná  
k rozpoznání vlastností definice úvěru, jakož i 
trendů identifikujících dobré úvěry. Aplikace 
TAPS® postavená na platformě Ensemble také 
posiluje schopnost rychle přezkoumávat úvěry  
v případě, že je zásah člověka vhodný.  

www.bankovnictvi.ihned.cz 

PwC jmenovala  
nové ředitele  
Největší tuzemská auditorská a poradenská spo-
lečnost PricewaterhouseCoopers jmenovala od 
července čtyři nové ředitele oddělení. Poraden-
ství pro lidské zdroje vede Václava Jersáková a 
poradenství při transakcích a veřejných zakáz-
kách Peter Mitka. Sirshar Qureshi bude mít na 
starosti odhalování účetních podvodů a jiných 
zpronevěr a Paul Inman povede poradenství v 
oblasti leasingu, finančních služeb a nemovitostí.  

ČNB očekává vyšší inflaci 
Česká národní banka zvýšila odhad růstu inflace. V horizontu jednoho roku by měla inflace činit 

2,1 až 3,5 %, řekl viceguvernér Luděk Niedermayer. V předchozí dubnové prognóze odhadovala ČNB 
růst cen o 1,3 až 2,7 %. Výhled hospodářského růstu zůstává stejný, ekonomika by tak měla letos vzrůst 
o 3,7 až 4,5 %. V příštím roce by mělo české hospodářství vzrůst o 3,3 až 5,1 %.  

Vláda chce novými dluhopisy nahradit starý dluh  
Dluhopisy ve výši 22 mld. Kč navrhuje zákonem vydat kabinet premiéra Jiřího Paroubka. Peně-

zi chce stát splatit závazek, který již existuje od roku 1997. Stát ale nyní nemá na jeho uhrazení, a proto 
předložil sněmovně návrh na vydání nových dluhopisů. Vláda navrhuje schválit zákon rovnou v prvém 
čtení. Není vyloučeno, že předlohou by se mohla sněmovna zabývat na schůzi, která začne 16. srpna.  

http://bankovnictvi.ihned.cz
http://www.gartner.com
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kterou již splatili, a platit stále jednu splátku, na kterou byli zvyklí. Další inovací je možnost zvolit si u 
nových Expres půjček datum pravidelných splátek.  

Nárůst objemu úvěrů o 58,6 %   
Pololetní výsledky Raiffeisen stavební spořitelny ukazují rekordní nárůst objemu poskytnutých 

úvěrů. V meziročním srovnání jde o 58,6 %. Počet nově uzavřených smluv (včetně navýšení) dosáhl v 
prvním pololetí tohoto roku výše 37 300, což je oproti stejnému období lo ňského roků nárůst o 8,4 %. 

eBanka hospodařila se ziskem 32,6 mil. Kč 
Ke konci června vykázala eBanka zisk ve výši 32,6 mil. Kč. Růstový trend vykazuje eBanka ve 

všech klíčových ukazatelích, především v růstu zisku z bankovní činnosti. 

Zisk J&T Banky vzrostl téměř o 70 % 
J&T Banka hospodařila v prvním pololetí letošního roku s hrubým ziskem 135 mil. Kč, což je 

téměř o 70 % více než ve stejném období loni. Bilanční suma banky vzrostla na 13,8 mld. Kč. Proti 
prvním šesti měsícům loňského roku se zvýšila o 49 %. 

Hypoteční banka zlevňuje úvěry 
Hypoteční banka snížila sazby u všech typů hypoték s výjimkou pětileté fixace 

u standardní hypotéky. Její minimální úrok, který banka garantuje pro všechny nové 
klienty, kteří splní podmínky pro poskytnutí úvěru, snížila již 1. července na 3,89 %.  
Standardní hypotéku s roční fixací nyní Hypoteční banka nabízí od 2,9 % a tříletou 
fixaci od 3,55 %. Standardní hypotéku s 10letým a 15letým fixem lze pořídit s úrokem 
pod hranicí 5 %, konkrétně ve výši 4,7 %, resp. 4,91 %. Zlevnění se dotklo i ostatních 
typů hypoték. Úrokové sazby u hypotečních úvěrů do 85 a 100 % hodnoty nemovitosti 
snížila Hypoteční banka na 3,25 %, resp. 3,4 % u ročních a na 3,9 %, resp. 4,05 % u t říletých fixací. 

Za půl roku u ČMSS úvěry ve výši 10 mld. Kč 
Statistiky Českomoravské stavební spořitelny potvrzují rostoucí zájem o financování bydlení. 

Pololetní bilance dokumentuje nárůst celkového objemu poskytnutých úvěrových prostředků na bydlení 
i růst průměrné výše úvěru. K nárůstu došlo i v oblasti nových smluv o stavebním spo ření.  Za šest měsí-
ců tohoto roku čerpali klienti ČMSS na své bytové potřeby 9,95 mld. Kč, meziročně o 11,1 % více.  
V červnu 2005 uzavřela ČMSS 22 722 smluv o stavebním spoření s cílovou částkou 5,28 mld. Kč. Bi-
lance nového obchodu zahrnuje 125 481 uzavřených smluv s cílovou částkou 29,51 mld. Kč.  

GE Money Bank snížila sazby hypoték  
GE Money Bank snížila úrokové sazby u všech nabízených typů hypoték. K nejvýraznější-
mu snížení došlo u sazeb s tříletou a pětiletou fixací, například u hypotéky Standard  
s pětiletou fixací klesly sazby o 0,4 p. b. K poklesu došlo také u kratších fixací a sazba 
hypotéky Premium s jednoletou fixací nyní činí 2,29 % p.a. „Ke snížení jsme přistoupili u 
všech typů hypoték a téměř všech fixací a částek,“ řekl manažer hypoték Stanislav Rokos. 

Nejnižší nabízená sazba u hypoték s jednoletou fixací nyní činí 2,29 % p.a., s tříletou fixací 3,59 % p.a.  
a s pětiletou fixací 3,79 % p.a.  

Další možnosti v exportu do Ruska  
Česká exportní banka, Vněšekonombank a Roseximbank podepsaly třístrannou dohodu o spolu-

práci v oblasti financování českého vývozu na ruský trh a společných dodávek českých a ruských podni-
ků na třetí trhy.  Dohoda umožňuje českým exportérům a investorům realizaci i velmi rozsáhlých projek-
tů formou obchodního a projektového financování v odvětvích energetiky, dopravy, telekomunikací, 
leteckého průmyslu a v dalších technologicky náročných průmyslových oborech na ruském trhu.  Doku-
ment současně předpokládá možnost střednědobého a dlouhodobého financování spolupráce při dodáv-
kách českého a ruského zboží zejména na trhy zemí SNS i na velké asijské trhy.  

Poštovní spořitelna spustila hru Život úředníka 
Poštovní spořitelna na svých internetových stránkách www.postovnisporitelna.cz spustila on-

line hru Život úředníka. Jedná se o první z plánovaného seriálu on-line her s tematikou PS. Po dosažení 
určitého počtu bodů mohou hráči zdarma stahovat skladby kapel, které PS podporuje, vyzvánění do 
mobilních telefonů a ti nejlepší získají věcné ceny. 

Turín přivítá vítěze dětské výtvarné soutěže 
Visa International, celosvětový sponzor a oficiální platební systém zimních olympijských her 

2006 v Turíně, oznámila zahájení sedmého ročníku mezinárodní dětské výtvarné soutěže Visa olympiáda 
fantazie. 23 nejlepším kreslířům z 13 zemí včetně České republiky soutěž umožní navštívit olympijské 
hry v italském Turíně. Visa olympiáda fantazie je určena žákům ve věku 9 až 13 let. Jejich úkolem je 
vytvořit originální vlajku zimního olympijského sportu, v němž by nejraději soutěžili. Děti mohou posí-
lat své kresby a malby na zadané téma do 15. září 2005. Vítěz českého kola soutěže bude spolu s jedním 
ze svých rodičů hostem asociace Visa na olympijských hrách v době od 9. do 13. února 2006.  

(Pokračování ze stránky 2) ZE ZAHRANIČÍ 
Bývalý šéf ECB  
Wim Duisenberg zemřel  
Bývalý prezident Evrop-
ské centrální banky Wim 
Duisenberg byl včera 
31. července nalezen 
mrtev ve vile na jihozá-
padě Francie. S odvolá-
ním na četníky o tom 
informovala agentura 
AFP. Duisenberg, který 
stál v čele ECB od květ-
na 1998 do podzimu 2003, byl považován za 
schopného finančníka. Jako první prezident ECB 
měl významný podíl na tom, že se myšlenka 
jednotné evropské měny stala skutečností.  
Po odchodu z ECB se Duisenberg vrátil do nizo-
zemské Rabobank jako člen její dozorčí rady, 
jako náměstek předsedy správní rady Rabobank 
působil v letech 1978 až 1981, než se stal prezi-
dentem nizozemské centrální banky. Před rokem 
1978 působil čtyři roky jako ministr financí.  
V roce 1997 nastoupil do čela Evropského měno-
vého institutu, předchůdce ECB. 
MMF: růst ekonomiky USA 
Mezinárodní měnový fond předpokládá, že ame-
rická ekonomika v letošním a příštím roce vyká-
že růst o 3,5 %, ale varuje před vysokým defici-
tem, rychlým růstem cen domů a nadhodnoce-
ným dolarem. MMF ve výročním hodnocení 
největší ekonomiky světa uvedl, že by vysoké 
ceny energií mohly spolu s vysokou poptávkou 
přimět Fed k rychlejšímu zvyšování úrokových 
sazeb. "Vzhledem k tomu, že ochablost ekonomi-
ky již není tak značná, je inflační prostředí méně 
příznivé," sdělil MMF. Naopak měnová politika 
centrální banky je zřejmě nadále podpůrná a 
pokud se zvýší tempo růstu spotřebitelských cen, 
bude zřejmě muset Fed zvyšovat úroky rychleji. 
MMF poznamenává, že růst v EU a dalších ze-
mích zaostává za růstem v USA, což je částečně 
příčina vysokých deficitů, s nimiž se Američané 
potýkají. Podle MMF ale stojí za finanční nerov-
nováhou také nízká míra úspor v USA. Fond také 
varoval, že možná ještě bude muset klesnout dolar.   
Slovenská HVB se ziskem  
HVB Bank Slovakia za 1. pololetí meziročně 
zvýšila čistý zisk podle slovenských účetních 
standardů o 24,2 % na 582,8 mil. Sk. Bilanční 
suma stoupla o 11,7 % na 67,73 mld. Kč.  
SLSP opět se ziskem  
Největší slovenský peněžní ústav Slovenská 
sporiteľňa (SLSP) zvýšil v prvním pololetí čistý 
zisk podle slovenských účetních standardů o 11,1 
% na 1,56 mld. Sk. Ve stejném období loni vyká-
zala banka zisk po zdanění 1,41 mld. Sk.  
Zisk VÚB stoupl  
Druhý největší slovenský bankovní dům Všeo-
becná úverová banka (VÚB) zvýšil v 1. pololetí 
čistý zisk na 1,55 mld. z loňských 1,43 mld. Sk.  
Nejbohatší muž Ukrajiny 
chce dát akcie na burzu  
Nejbohatší muž Ukrajiny Rinat Achmetov plánu-
je restrukturalizaci svého podnikatelského impé-
ria a primární nabídku jeho akcií na burze. 
Achmetov je největším akcionářem firmy Sys-
tem Capital Management, která vlastní více než 
90 firem z ocelářství, energie, strojírenství, tele-
komunikací, bankovnictví a mediálního sektoru.  

Patria Finance má pololetní zisk 65 mil.Kč 
Největší současný burzovní obchodník s akciemi společnost Patria Finance hospodařila v polo-

letí s čistým ziskem přes 65 mil. Kč po loňském výsledku 1,8 mil. Kč. Objem kontraktů firma meziročně 
více než zdvojnásobila na 273 mld. Kč. Čistý zisk z finančních operací stoupl na 139,6 mil. Kč z loň-
ských 36,6 mil. Kč. Výnosy z poplatků a provizí činily 57,5 mil. Kč po minulé hodnotě 31,4 mil. Kč.  

KAPITÁLOVÝ TRH 
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Přísnější kontrola  
nad převody peněz  
Evropská komise předlo-
žila návrh nového nařízení 
posilujícího kontrolu nad 
převody peněz v Evropské 
unii povinnou identifikací 
zadavatele platebního 
příkazu. Cílem je ztížit 
teroristům přísun financí i 
znesnadnit zločincům praní peněz. Zapotřebí je 
ještě souhlas členských zemí a Evropského par-
lamentu. Komise doufá, že by nařízení mohlo 
platit od ledna 2007.  
Každý převod peněz mezi bankami a obdobnými 
institucemi by podle návrhu EK musely povinně 
doprovázet údaje o jménu příkazce, jeho adrese a 
čísle konta, aby se v případě potřeby usnadnilo 
vyšetřování. Anonymní převod by banky byly 
povinny odmítnout. Údaje o transakcích by se 
uchovávaly pět let.  Podle expertů by pro ČR 
neměl být problém nařízení uplatnit. Podobná 
praxe totiž v ČR již existuje.  
Polsko opět  
snížilo sazby  
Polská centrální banka snížila úrokové sazby o 
čtvrt procentního bodu na 4,75 %, což je nejnižší 
úroveň v historii. Banka rovněž naznačila, že by 
sazby mohly i v dalších měsících dále klesat. Od 
začátku letošního roku tak klesly úrokové sazby 
v Polsku celkově o 1,75 procentního bodu.  
Slovenská centrální 
banka nezměnila sazby  
Bankovní rada slovenské centrální banky (NBS) 
nezměnila klíčové úrokové sazby. Hlavní úroko-
vá sazba tak zůstává na 3 %.   
Zisk HVB rostl  
Zisk německé banky HVB Group, která je aktiv-
ní také v ČR, ve druhém čtvrtletí stoupl o 9 %. 
Přispěly k tomu hlavně vyšší poplatky a nárůst 
poptávky po úvěrech. Zisk z obchodování s cen-
nými papíry a komoditami naopak klesl. Čistý 
zisk se zvýšil na 230 mil. EUR z loňských srov-
natelných 211 mil. EUR.  
Home Credit na Ukrajinu 
a do Kazachstánu  
Společnost PPF připravuje zahájení činnosti 
skupiny Home Credit na Ukrajině a v Kazachstá-
nu. HC se zabývá financováním nákupů klientů. 
"Rovněž uvažujeme o rozšíření podnikání do dal-
ších států východní a jižní Evropy," dodal člen 
představenstva PPF Ladislav Chvátal. PPF po-
čátkem června oznámila, že vedle klíčového 
Ruska chce působit především v Číně, Vietnamu, 
Kazachstánu, Rumunsku, Srbsku a Černé Hoře a 
na Ukrajině. Firma zde chce nabízet především 
finanční služby pro individuální klienty.  
Webová poradna v Británii 

Vydavatelé kreditních 
karet v Británii založili 
na internetu poradnu pro 
uživatele. Nová webová 
stránka poradí, jaký 
druh karty je pro ně 

výhodný, a pomůže jim vyhýbat se nadměrnému 
zadlužení, uvedl internetový servis BBC.  
V zemi funguje asi 1500 různých druhů a značek 
těchto nástrojů běžného zadlužení. Stránku zalo-
žilo sdružení Apacs, které zastupuje všechny 
hlavní britské vydavatele kreditních karet.  

O akcie majitele Novy je slabý zájem   
Akcie majitele Novy, společnosti Central European Media Enterprises, měly být oživením slabé 

nabídky pražské burzy. Po prvním měsíci účinkování se krčí na chvostu tabulky nejobchodovanějších 
emisí. Podle analytiků jsou cenné papíry CME drahé a investory nezaujaly. "Akcie CME jsou v součas-
nosti na nezajímavé úrovni," uvedl Dušan Jalový z HVB Bank. Domácí institucionální investoři se podle 
něj zatím k nákupům do portfolií nechystají a zahraniční investory tato akcie nezajímá. CME se obcho-
duje kolem 1200 Kč na akcii, v přepočtu necelých 50 USD.  

Telefónica nabízí do 19. září 456 Kč za akcii  
Nový majoritní vlastník Českého Telecomu Telefónica nabídl ostatním akcionářům firmy od-

koupení jejich akcií za 456 Kč za kus. Nabídka platí do 19. září. 

Burzovním obchodům vládla firma Wood & Company  
Obchodník s cennými papíry Wood & Company Financial Services zprostředkoval v červenci na 

pražské burze kontrakty za více než 49,1 mld. Kč, což bylo nejvíce ze všech členů trhu. Na dalších mís-
tech byly firmy Patria Finance s objemem 40,4 mld. Kč a Česká spořitelna s 25,5 mld. Kč, uvedla burza. 
Pro Wood to bylo druhé letošní prvenství, předtím obchodní aktivitou všechny předčil v dubnu. Ještě 
úspěšnější byla ovšem Patria, která má na kontě čtyři vítězství. Jednou pak byla v měsíčním hodnocení 
nejlepší Česká spořitelna. Na burze v prvním prázdninovém měsíci investoři nakoupili a prodali cenné 
papíry za takřka 111 mld. Kč, z toho 80,4 mld. Kč připadlo na akcie, zbytek na dluhopisy. Praha se letos 
pyšní největšími kontrakty z akciových trhů střední Evropy. 

Valná hromada ČP schválila přechod akcií na PPF  
Akcionáři České pojišťovny 25. července na mimořádné valné 

hromadě schválili přechod vlastnického práva ke všem akciím ČP na hlav-
ního akcionáře, jímž je firma CESPO B.V. z finanční skupiny PPF. Ostatní 
akcionáři za to dostanou od PPF 21 288 Kč za akcii o jmenovité hodnotě 
1000 Kč. Převod se týká 68 653 akcií, které vlastní zhruba 6500 akcioná řů. 
PPF jim poskytne peníze do dvou měsíců ode dne zápisu přechodu vlast-
nického práva k akciím společnosti ve Středisku cenných papírů.  

Dalších 17 podfondů Pioneer Funds 
S platností od 27. července schválila Komise pro cenné papíry veřejnou nabídku dalších  

17 podfondů  Pioneer Funds. Český klient si  tak  bude  moci  vybrat z celkového počtu 79 zahraničních 
podílových fondů Pioneer Investments. 

BH Securities s nárůstem  
Společnost BH Securities zaznamenala pozitivní výsledky na trhu obchodování s cennými papí-

ry. Za první pololetí tohoto roku dosáhla zisku p řed zdaněním 18,2 mil. Kč, což představuje oproti stej-
nému období loňského roku nárůst o téměř 80 %. 

Pioneer Investments hlásí příliv aktiv 
Pioneer Investments zakončil měsíc červen s přílivem aktiv ve výši 544 mil. EUR. V prvním 

pololetí tohoto roku tak celkový příliv aktiv skupiny Pioneer Investments dosáhl 4,8 mld. EUR  
(+ 2,6 mld. EUR v porovnání se stejným obdobím minulého roku). Celková aktiva ve správě skupiny 
Pioneer Investments dosahují 142,6 mld. EUR (+ 10 % od za čátku roku 2005). 

Trhy: Stažení titulů obchody neohrozí  
V důsledku vytěsňování minoritních akcionářů hrozí, že z Burzy cenných papírů Praha i z RM-

Systému odejdou další tituly. Kromě České pojišťovny zmizí z veřejného obchodování Stavostroj. Ener-
getická firma ČEZ již oznámila vytěsnění podílníků ze tří distribučních společností. Letos z burzy odešlo 
již několik firem - Sokolovská uhelná a NKT Cables, které byly zrušeny bez likvidace, skon čily i obcho-
dy s akciemi Českých radiokomunikací. "Jedná se spíše o tituly, které se tak jako tak příliš neobchodo-
valy," míní generální ředitel burzy Petr Koblic: "V zásadě jsme s tím v našich výhledech počítali." Fi-
nanční výsledky burzy by to tak nemělo ovlivnit. Podobně hovoří i mluvčí RM-Systému Jiří Vodička.  

Na pražské burze znovu padaly rekordy 
Posilování akcií Zentivy, ČEZ a Komerční banky dnes během dopo-
ledního obchodování pomohlo pražské burze k dalším rekordním 
úrovním. Hlavní index PX 50 byl v půl dvanácté výše o 0,16 % na 
1264,3 bodu, nejvíce od zavedení před více než 11 lety. Užší a mladší 
index PX-D si polepšil o 0,26 % na nové maximum 3125 bodů. Spo-
lečným jmenovatelem poptávky po cenných papírech bylo zlepšené 
hospodaření firem. Akcie Zentivy v očekávání pololetních údajů zpev-
nily o 0,8 % takřka na 917 Kč. Kurz KB vyrostl o 0,7 % na 3333 Kč. 

Emisi podpořilo přehodnocení Patria Finance na 3899 Kč a investorské doporučení "nakupovat" po 
pátečním oznámení vyššího růstu zisku, než se od KB čekalo.  

S akciemi ČS se začne opět obchodovat  
S akciemi jedné z největších tuzemských bank České spořitelny se začne po letech opět obcho-

dovat. Umožní to nový projekt mimoburzovního RM-Systému zvaný volný trh, kde budou mít drobní 
akcionáři možnost prodávat cenné papíry vyřazené v minulých letech z veřejných trhů. Volný trh spustí 
RM-Systém 1. srpna. Vedle spořitelních akcií bude šance k prodeji také u cenných papírů společností 
Metrostav, Mittal Steel Ostrava (bývalá Ispat Nová huť), OKD, Tatra, Třinecké železárny, Vítkovice, 
Žďas a Živnostenská banka. Počet emisí na volném trhu by se měl dále rozšiřovat, předpokládá se i 
uvedení zahraničních cenných papírů.  
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Češi řeší splácení dalším zadlužením 
Stále více Čechů zkouší své problémy s nesplacenými úvěry řešit další půjč-
kou. Většina těchto lidí je přesvědčena, že prostředky z nové půjčky využije 
pro splacení předešlého úvěru, na který nemá aktuálně dostatek peněz. Oče-
kávají, že časem se jejich situace zlepší. Tak se ovšem dostanou spíše do 
dalších potíží. Prevenci takových problémů se intenzivně věnuje sdružení 
SOLUS, které prostřednictvím databáze spotřebitelů neplnících své finanční 
závazky efektivně chrání své členy, ale i samotné klienty před předlužením. 

Antimonopolní úřad má žádost o koupi ČP Leasingu  
Úřad pro ochranu hospodářské soutěže dostal od společnosti Sofinco žádost o možnost kontrolo-

vat společnost ČP Leasing. Navrhované spojení soutěžitelů se týká zejména finančního a operativního 
leasingu a splátkového prodeje.  

Fabia v akci „Teď si vystačíte sami“ má úspěch 
Akční nabídka „Teď si vystačíte sami“ podporující prodej nové Fabie je na trhu již od 25. b řezna 

a dosud (k 30. červnu) si získala kolem 3500 klientů. Financování s nízkým úročením založené na přija-
telné úvodní i měsíční splátce s havarijním i povinným pojištěním v ceně je zákaznicky vyhledávané. 
Partneři akce - Škoda Auto, ŠkoFIN i Česká pojišťovna, jsou s dílčími výsledky spokojeni, proto budou 
nabídku i nadále podporovat. 

CCB Finance financovala auta za 1,5 mld. Kč 
Objem finančních prostředků, které společnost CCB Finance poskytla svým klientům na nákup 

automobilů, dosáhl za první pololetí roku 2005 1,57 mld. Kč. Ve srovnatelném období loňského roku 
dosáhla společnost objemu 1,3 mld. Kč. To představuje nárůst o téměř 21 %. 

S kartou Benzin Plus slevy za 951 242 Kč 
Od poloviny letošního ledna společnost GE Money Auto poskytla všem svým zákazníkům sle-

vové karty Benzin Plus. Tyto karty svým držitelům umožňují čerpat pohonné hmoty u čerpacích stanic 
Benzina s výraznou slevou. Kartu Benzin Plus získávají všichni zákazníci, kteří využijí některý z pro-
duktů společnosti GE Money Auto - finanční leasing nebo účelový úvěr autoCREDIT. 

Fúze vyvolala  
v HVB tahanice o posty  
Úsměvy a přátelské potřásání rukou šéfů dopro-
vázely dohodu o spojení mezi italskou bankou 
UniCredito Italiano a německou HVB Group. 
Teď ale v mnichovské centrále německé bankov-
ní dvojky probíhají zákulisní boje o manažerské 
funkce, píše německý tisk. Italská banka UniCre-
dit zaplatí za převzetí menšího rivala přes  
15 mld. EUR a vytvoří devátou největší  
Ženy se straní rizika 

Při nakládání s penězi jsou 
ženy opatrnější než muži. 
Z šetření "Investmentbaro-
meter" agentury GfK a 
listu Wall Street Journal 
Europe vyplynul větší 

sklon žen ke vkladům v bankách a spořitelnách, 
zatímco muži inklinují k investování formou 
akcií a fondů. Celkově v západní Evropě vedou  
v hitparádě obliby vklady v bankách (60 %), 
před životním pojištěním a penzijním připojiště-
ním (45 %) a investicemi do akcií a fondů  
(21 %). V USA si rizikovější forma v podobě 
akcií a fondů stále drží 40 %. Skutečnost, že se 
ženy v nakládání s penězi drží více „při zdi“, 
vysvětlují experti jejich nižším finančním zajiště-
ním ve srovnání s muži. Zatímco částkou vyšší 
než 50 tis. EUR disponuje v západní Evropě  
18 % mužů, v ženské populaci se takovou sumou 
může pochlubit jen 11 % respondentek. 
Deutsche Bank vyplatí 
vyšší dividendu  
Největší německá banka Deutsche Bank vykáza-
la ve druhém čtvrtletí vyšší růst zisku, než se 
čekalo, a slíbila vyplatit akcionářům více na 
dividendách. Čistý zisk stoupl o 44 % na  
947 mil. EUR. Zlepšit ziskovost se podařilo díky 
zvýšenému výdělku z vlastního obchodování, 
investic a dalších oblastí podnikání. Rovněž se 
snížily odpisy do rezerv na špatné úvěry.  
Commerzbank vyšetřována 
kvůli praní peněz  

Přední německou banku Com-
merzbank začaly německé a 
švýcarské úřady vyšetřovat 
kvůli podezření na praní špina-
vých peněz v souvislosti  

s aktivitami na telekomunikačním trhu v Rusku. 
V případu figuruje i člen nynější ruské vlády a 
dlouholetý spojenec prezidenta Vladimira Putina. 
Na Slovensku přibývají 
padělané bankovky  
Na Slovensku podle policie po mírném poklesu 
zase přibývá případů falšování bankovek. Zatím-
co loni za celý rok to bylo 881 případů, za první 
pololetí tohoto roku to bylo už 483 případů. 
Nárůst padělaných bankovek zaznamenává poli-
cie v Bratislavě a Popradu, kde letos zaznamena-
li 31 případů falešných bankovek. To je téměř  
o polovinu víc než ve stejném období loni.  
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LEASING A SPLÁTKOVÝ PRODEJ 

POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 
Teroristické útoky zatím pojistky nezdraží  

Série teroristických útoků, které postihly v posledních týdnech Lon-
dýn a některá turistická letoviska, podle odborníků bezprostředně ceny po-
jištění v ČR neovlivní. Tuzemské pojišťovny riziko teroristických útoků 
vesměs nepojišťují.  

Zdražení pojistek by prý ale mohlo nastat v případě eskalace škod, 
které by ovlivnily vývoj cen zajištění na světových trzích.  

Penzijní fond ČP má pololetní zisk 483 mil. Kč 
Penzijní fond České pojišťovny (PFČP) podle pololetních výsledků hospodařil se ziskem  

483 mil. Kč. Oproti loňskému výsledku za stejné období se jedná o nárůst přesahující 130 %. Aktiva 
PFČP stoupla ve stejném období o 5,2 mld. a společnost v současnosti spravuje téměř 24 mld. Kč úspor. 
Celkový počet klientů společnosti je nyní 823 tisíc. 

ČP zvýšila čistý zisk čtyřnásobně na 2,8 mld. Kč  
Česká pojišťovna (ČP) vytvořila v prvním pololetí podle mezinárodních účetních standardů 

čistý zisk 2,8 mld. Kč. Ve stejném období loni činil zisk přepočtený stejnými účetními standardy  
656 mil. Kč. Na pojistném vybrala ČP do konce června 22 mld. Kč, což je meziroční nárůst o 3 %. 

FAKTORING 
Tržní podíl Factoringu ČS v 1. pololetí 28 %  

Factoring České spořitelny dosáhl za první pololetí letošního roku tržního podílu p řes 28 %.  
Znamená to, že si udržuje první místo mezi factoringovými společnostmi sdruženými v Asociaci facto-
ringových společností ČR. Celkový obrat společnosti Factoring ČS se zvýšil téměř o 14 % na 11,7 mld. 
Kč. Na růstu se podílel tuzemský i mezinárodní factoring. Pozitivní vývoj zaznamenal rovněž importní 
factoring, který rostl z necelých 100 mil. Kč v prvním pololetí 2004 na 610 mil. Kč v letošním roce. 
Obrat z factoringu AFS činil 41 mld. Kč, což je meziroční růst o 10 %. 
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